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Vážení občané,  
 

 starosta našeho městyse vám slíbil ve Zprávách č. 6/2012, že 
začátkem tohoto roku budete informováni o plánovaných investicích roku 
2013. 
 Nejdříve mi dovolte, abych vás seznámil s tím základním, co je 
pro všechny akce to nejdůležitější, a to je rozpočet. V hrubé podobě byl 
schválen na VZ ZM 11. prosince 2012 a následně 24. ledna 2013 byl 
schválen jeho rozpis. S rozpočtem jste měli možnost se seznámit jak na 
úřední desce městyse, tak i na veřejných zasedáních ZM, kde byly 
projednány i všechny investiční akce připravované na rok 2013. Protože 
ne každý z vás měl čas se VZ ZM zúčastnit, chci vás touto cestou ve 
stručnosti seznámit se záměry plánovanými na letošní rok. 
 Akce: Dokončení ulice Na Benátkách. V minulých letech byl 
v této ulici rekonstruován vodovod a kanalizační řad. Pro letošní rok 
počítáme s úpravou komunikace včetně asfaltového povrchu. Tím 
bychom po delší době uvedli tuto ulici do takového stavu, aby se už zde 
lidé nemuseli brodit blátem. A také sanitní, popelářské i hasičské auto by 
sem již nemělo mít problém zajet. 
 Akce: Čistírna odpadních vod U Bažatnice. Ještě ke konci 
loňského roku se podařilo starostovi městyse získat ve veřejné soutěži 
výše uvedenou čističku. Provoz čističky bude znamenat pro městys určité 
finanční náklady, ale občanům této lokality byl vyřešen problém 
s bývalým majitelem a odpadla jim tak starost, že by třeba v budoucnu 
neměli kam odpadní vodu ze svých nemovitostí odvádět. 
 Akce: ZTV v lokalitě na Slovensku. Po přeložení elektrického 
vedení v této lokalitě v loňském roce chceme pro letošní rok zajistit ZTV 
(základní technické vybavení) pro jednotlivé parcely, tj. přívod elektrické 
energie, plynu, vody a kanalizační síť tak, abychom v dalším období, a to 
co nejdříve, mohli nabídnout tyto parcely k prodeji, a tedy k výstavbě 
rodinných domů. O postupu prací i o možnosti odkoupení parcel vás 
budeme dále informovat. 
 Akce: Základní škola – dokončení fasády. Také o této akci byla 
zmínka v minulých Zprávách. V letošním roce počítáme s dokončením 
fasády na staré budově ze dvora a na přístavbách. Aby pohled na 
historickou budovu byl dokonalý, zaslouží si i odpovídající okolí. Proto 



bychom velice rádi provedli úpravu chodníku okolo školy i před jejím 
hlavním vchodem. 
 Akce: Tepelné úspory ve zdravotním středisku. Projektově byla 
tato akce připravena již ke konci loňského roku, ale vzhledem                  
k problémům s výběrovým řízením se bude realizovat až letos. Jsou 
vybrány dvě firmy, které budou práce uskutečňovat. Jedna firma provede 
zateplení celé budovy včetně výměny oken a dveří a druhá firma zajistí 
hloubkové vrty včetně osazení tepelnými čerpadly a napojení na stávající 
topení. Část nákladů na tuto akci bude kryta z dotací a část z rozpočtu 
městyse. 
 Akce: Dětské hřiště v areálu fotbalového hřiště TJ Velešov. Také 
tato akce byla dokumentačně připravena již v loňském roce, ale vzhledem 
k tomu, že městys nezískal požadovanou dotaci, byla přesunuta na letošní 
rok, kdy bylo o dotaci opět požádáno. Pokud prostředky obdržíme, 
nebude realizaci nic bránit. 
 Mimo těchto hlavních investic se dokumentačně připravuje 
rekonstrukce veřejného osvětlení na území celého městyse. 
 Rozpočet na rok 2013 se všemi výše uvedenými investicemi 
počítá. Akce, které jsou závislé na dotacích, se však budou realizovat 
pouze tehdy, pokud je městys opravdu obdrží. 
 

 Některé lokality se nám bohužel svým vzhledem jeví jako 
dlouhodobý „bolák“ našeho městyse. Jedná se především o budovy 
starých domků, které jsou jen zčásti obsazeny nájemníky, a které 
skutečně hyzdí vzhled ostatních upravených ploch. Možná řešení se zatím 
nabízí pouze dvě. Buď budovy zbourat nebo je přestavět na vyhovující 
byty. Budeme se snažit připravit cenové posouzení pro obě varianty, 
abychom se mohli rozhodnout pro realizaci některé z nich, i když jsme si 
všichni vědomi toho, že obě budou pro městys nevýhodné a finančně 
náročné. Ještě by zde byla jedna možnost. Pokud by se našel vhodný 
zájemce o koupi těchto objektů, prodat je. Ovšem s  podmínkou, že se tím 
zlepší celkový stav těchto objektů. 
 Dalším, již také dlouhodobým problémem, je stav soukromého 
majetku bývalé továrny Perla, který je v současné době ve velmi špatném 
stavu; v některých částech až  havarijním. Nikomu se rozhodně nelíbí, že 
máme tento „strašák“ právě uprostřed městyse, ale zatím se nám 
nepodařilo ani přes nesčetná jednání, která jsme podnikli (a to i za účasti 

odpovědných orgánů), tento problém posunout k vyhovujícímu řešení. 
Majitelé objektů ani jejich zástupci se většinou těchto jednání 
nezúčastňují a objekt bývalé Perly chátrá stále víc. Tyto budovy 
v současnosti již spíše vypadají jen jako kulisy vhodné pro natáčení 
válečných nebo akčních filmů. 
 Toto jsou v hrubých rysech jak investiční akce na rok 2013, tak     
i největší problémy v našem městysi, se kterými se potýkáme. Věříme, že 
se nám plánované investice podaří zrealizovat ke spokojenosti nás všech.    
O průběhu jednotlivých akcí vás budeme během roku informovat na 
veřejných zasedáních zastupitelstva městyse a i v dalších číslech Zpráv. 
 

 Jiří Skalický, místostarosta městyse 
----------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Doudleby jako samosprávná obec 
                                                              (dokončení) 
  Značně poklidné dění v Doudlebách přerušila v roce 1914  
světová válka. Vyústily do ní rozpory ve vztazích mezi vládnoucími 
kruhy hlavních evropských států. Roznětkou se stal atentát na rakouského 
následníka trůnu arcivévodu Františka Ferdinanda d´Este  28. června 
1914 v Sarajevu. Jako generální inspektor rakousko-uherské armády se 
zúčastnil velkých manévrů v červnu na území Bosny v blízkosti srbských 
hranic. V den, který byl pro Srby velkým náboženským svátkem 
(Vidovdan – Vítův den) a který připomínal prohranou bitvu s Turky     
28. 6. 1389 na Kosově poli, byl s manželkou, po nezdařeném bombovém 
útoku na kolonu vozů, zastřelen.  Na nátlak pruských vojenských kruhů 
vytyčila rakouská vláda k vyšetření atentátu takové požadavky, aby je 
Srbové museli odmítnout. Následovalo vyhlášení války Rakousko-
Uherskem Srbsku 28. července. V řetězové reakci se do ní postupně 
začlenily další státy. 
    Mobilizační vyhlášku doručil úředník hejtmanství z Rychnova 
nad Kněžnou s nařízením, že musí být vylepena a vyhlášena bubnem, což 
se uskutečnilo. Tak se prvním hlavním projevem války stala mobilizace. 
V době jejího vyhlášení vykonávali vojenskou službu (povinná od 21 let 
s řadou výjimek, od roku 1912 dvouletá) narození v letech 1890 - 92, 
k nim povolali náhradní zálohy (odvedenci s různými úlevami, kteří 



absolvovali 4 - 8 týdenní základní výcvik) těchto ročníků, nováčky 
ročníku 1893, záložníky (muži po odsloužení prezenčních let) i náhradní 
záložníky ročníků 1882 - 1889 a domobranu (muži od 19 do 42 let, pokud 
nebyli z různých důvodů začleněni do řadového vojska, či měli již za 
sebou vojenskou službu a zálohu) ročníků 1882 - 89. Z nich byly 
sestavovány polní setniny a prapory, doplňované pochodovými (polními) 
jednotkami (Marshkompanie, marškumpačky, maršky, také mařky - roty, 
setniny, Marschbataillon, maršbaťák – prapory), cvičenými urychleně 
v posádkách náhradních praporů. K předčasnému odvodu byl povolán 
ročník 1894 a k dodatečnému neodvedení z ročníků 1890 - 93. Na 
začátku září byli povoláni domobranci tzv. druhé výzvy, tj. ročníků 1872 
- 76. Koncem září byly k odvodům povolány i ročníky 1865 - 72.  Z 80 
mužů z Doudleb nad Orlicí bylo odvedeno 50. Zařazování až 
padesátiletých do armády neukazovalo na brzký konec války. To se také 
potvrdilo. Dorůstající ročníky a další síly byly mobilizovány v průběhu 
války. Východočeští, tedy i doudlebští byli až na malé výjimky nasazeni 
převážně na východní a jižní, zvláště srbské frontě. V průběhu celé války 
odevzdávali mnozí občané, lépe řečeno občanky, různé potřebné části 
oblečení pro vojáky i raněné, zásobování potravinami i dalšími potřebami 
bylo stále omezenější, v roce 1918 trpělo poruchami i nedostatkem. 
Probíhaly rekvizice (zabavování) zvláště obilí, avšak i věcí, které se daly 
využít pro vojenské účely (mosazné předměty, v roce 1917 dva zvony ze 
hřbitova, jeden ze zvoničky).  
   Nepříznivé projevy a důsledky války pro vojáky i pro obyvatele 
v zázemí jsou ve všech detailech charakterizovány v různých 
vzpomínkách, knihách a kronikách. Jak se během války hromadily, 
přivodily u obyvatelstva skrývaný či otevřený protirakouský postoj.        
U mnoha vojáků se pak nejvýrazněji projevil přechodem do zajetí            
a vstupem do jednotek zahraničního vojska, tzv. legií. Publikace 
Českoslovenští legionáři okresu Rychnov nad Kněžnou 1914 – 1921, 
vydaná v roce 1998 SOkA v Rychnově nad Kněžnou, uvádí jména           
a osudy 33 osob z našeho městyse, z nichž 3 sloužili v legii italské, 2 ve 
francouzské, ostatní v ruské. Z posledně jmenovaných 2 padli nebo 
zemřeli. Mnohem větší část vojáků však zůstala mimo legie, někteří ve 
válce zahynuli. Jména 23 na frontách padlých doudlebských občanů 
můžeme číst na pomníku obětí světových válek (odhalen v roce 1926),  

19 jich zemřelo na válečné útrapy a 9 zůstalo nezvěstných. Nelze 
nepřipomenout,  že  část  našich  občanů  (o  nich  se  dnes  nemluví nebo 
spíše  negativně) se v Rusku v průběhu války i po ní přiklonila na stranu 
mladé sovětské moci programově i vojensky. Jsou označováni jako 
českoslovenští rudoarmějci. I mezi nimi byli doudlebští zastoupeni.  
   Vyústěním těchto skutečností byl téměř všeobecný souhlas 
doudlebských občanů se vznikem samostatné Československé republiky. 
Když tato zpráva došla do obce, byly spontánně strhávány a ničeny 
rakouské státní znaky, prapory i obrazy představitelů rodu Habsburků. 
Občané se zapojili do početného průvodu s lampiony, hudbou                  
a provoláváním slávy. 

Jan Kaplan, kronikář 
----------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Kde je pravda o třídění odpadů, aneb bouráme mýty 
 

Taky jste viděli, jak svozová firma vysypala vytříděný odpad na jednu 
hromadu? Taky to máte ke kontejnerům na tříděný odpad daleko? Anebo 
netřídíte, protože to stejně nikdo nedělá? Omyl! My vás o tom 
přesvědčíme. 
 

Proč bych třídil, když to nikdo nedělá?  
V České republice aktivně odpady třídí dvě třetiny obyvatel. Většina 
Čechů tak považuje třídění za běžnou součást každodenního života. 
Nemusíme ihned třídit vše, stačí projevit dobrou vůli a začít třeba jen 
s plasty či papírem.  
 

Mám to daleko ke kontejneru 
Nemáte. Průměrná vzdálenost ke kontejnerům na tříděný odpad se stále 
zkracuje (v současné době je v průměru okolo 106 metrů). Podle 
průzkumů jsou lidé ochotni jít k barevným kontejnerům i o čtyřicet metrů 
dál. Sběrná síť se neustále zahušťuje, v republice je k dispozici už téměř 
215 tisíc kontejnerů na tříděný odpad! A navíc nemusíte ke kontejneru 
chodit účelově – vezměte psa na procházku nebo se tam stavte při cestě 
do práce.  
 

Nemám doma místo na tolik odpadkových košů 
Nemusíte mít vyčleněnou místnost na odpadky! Ani nemusíte pořizovat 
speciální nádoby, i když dnešní moderní kuchyňské linky už dělené koše 



na tříděný odpad mají. Stačí třeba jen papírová krabice na papír a 
igelitová taška na plasty. Anebo dejte prostor dětem. Jejich fantazie nezná 
mezí a třeba u vás doma vznikne originální a účelný prvek.  
 

Třídit je jen móda, brzy to skončí 
Myslíte? Odpady se vlastně třídí už odnepaměti. Především na vesnicích 
se odpad, zejména z kuchyně, využíval v zemědělství. Od padesátých let 
minulého století jsme pak začali třídit a sbírat papír ve školách, 
v sedmdesátých letech se objevily první kontejnery na sklo a o dvacet let 
později pak i na plasty. Třídění odpadů se rozmáhá v posledních dvaceti 
letech ne proto, že je to módní záležitost, ale proto, že je to způsob úspory 
energií, jejichž spotřeba stále stoupá.  
 

Svozové firmy stejně odpad vysypou na jednu hromadu 
Proč by to dělaly? Připravovaly by se o peníze. Za každou uloženou tunu 
odpadů na skládce totiž musí platit a tak je pro ně výhodnější jednotlivé 
komodity předat dále. V České republice je dostatek zpracovatelů, kteří 
vytříděný odpad umí zpracovat jako druhotnou surovinu nebo ji 
recyklovat na hotové výrobky, se kterými se běžně setkáváme.   
 

Proč tedy popeláři sesypávají všechny kontejnery do jednoho vozu?  
Protože některá auta mají přepážku – podobně jako kontejnery na bílé a 
barevné sklo – a mají možnost odvést více odpadů najednou. Znehodnotit 
vytříděný odpad tak může jen jedinec, který např. vylije olej do 
kontejneru na papír. Ale to už je o zodpovědnosti každého z nás.   
 

Více informací na www.jaktridit.cz.  
 

 
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci nad Orlicí, 
místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor  
Bohoslužby v únoru:  17. 2. v 10 hodin 
Bohoslužby v březnu:  3. a 17. 3. v 10 hodin 
Výroční shromáždění:  10.3. ve 14 hodin, klub seniorů Kostelec n.O. 
Duchovní péče o děti – úterý v 13,30 hodin (u Markových) 
Velikonoční bohoslužby/Bílá sobota 30. 3. v 17,30 (pašije,antifony) 
Bohoslužby v dubnu: 7. a 21. 4. v 10 hodin 

VELIKONOČNÍ VÝSTAVA V ČASTOLOVICÍCH 
     Ve dnech 22. – 24. března 2013 pořádá ZO ČZS v Častolovicích 
již 13. jarní výstavu pod názvem „Velikonoce – svátky jara“. Výstava se 
uskuteční v celém výstavištním areálu v době od 9 hod. do 17 hod.  

Vystaveny budou jak  kraslice různě malované a zdobené, tak       
i všechny věci připomínající velikonoční krásu. Každý návštěvník bude 
moci zhlédnout praktické ukázky zdobení vajíček malováním, tepáním, 
oplétáním a dalšími technikami. V letošním roce bude velmi zajímavý 
soubor staročeských 
řemesel. Výroba dřevěných 
hraček, vyřezávání loutek, 
pletení košíků a pomlázek, 
malování perníků, 
paličkování a háčkování, 
ukázky práce na hrnčířském 
kruhu, keramika v různých 
provedení a velikostech, 
figurky a předměty ze šustí, 
pedigu, sisalu, rákosu, 
krouceného papíru a mnoho 
dalšího bude každý na této výstavě moci vidět.  

Poprvé se představí skláři, kteří předvedou nejen tavící pec, ale     
i výrobu skleněných předmětů, dále umělecký kovář, dráteník a řezbář.    

Chybět nebude ani široký sortiment velikonočních  pamlsků         
a cukroví.  
         Samostatná expozice proutěného zboží a keramiky ozdobí hlavní sál 
výstavy.   
    Proběhne soutěž o nejlepší kolekci 3 ks velikonočních kraslic, do 
které se může každý před výstavou přihlásit. Odevzdávání kraslic: do    
21. 3. do 16 hod. přímo na výstavišti, vyhodnocení: 24. 3. v 16 hod.  

Pro všechny návštěvníky bude připraven rozšířený prodej všeho, 
co je spojeno s příchodem jara, mimo jiné i květiny, cibuloviny, okrasné 
stromky, zeleninové sadby, koření a různé pochutiny. K dobré náladě 
jistě přispěje i bohaté občerstvení.  

Bližší informace na tel. 721 311 719 a na www.zahradkari.com.   
pořadatelé – zahrádkáři.  



Místní knihovna 
 

Po lednové velmi zajímavé           
a podnětné přednášce Michala Klapala   
o půlročním pobytu na Taiwanu               
a následném cestování po okolních 
zemích, doplněné ochutnávkou 
osvěžujících čajů pro tyto kraje 
typických, je krátký únor obdobím 
relativního klidu.  
 
              
 
 
Pokračuje dlouhodobá čtenářská soutěž pro děti:  

 
LOVCI  PEREL 

Kdykoliv je možné se připojit a sbírat perličky získané 
přečtením knížek „perlorodek“, písemným vyplněním 
jednoduchých otázek a třeba i nepovinným obrázkem. 
Perlorodky jsou jasně označeny a do jejich seznamu je 
možné v knihovně nahlédnout. Jsou mezi nimi jak knížky 
pro menší čtenáře, tak i náročnější fantasy.  Možná máte 
některou z nich doma, pak stačí o otázky si požádat.  

 
Březnové akce 

Po celý měsíc čtenářská amnestie – všichni, kteří se v ten měsíc 
nově přihlásí, dospělí i děti, nemusí platit čtenářský poplatek na rok 2013 
a dlužníkům je odpuštěna upomínka, pokud vrátí knihy v původním 
stavu.  

Prodej antikvárních knih je známý z minulých let - nabízené 
knihy jsou doplňovány a jejich ceny jsou velmi nízké. Od 4. března 
můžete koupit jak beletrii, dnes už klasické tituly i příběhy lehčího rázu, 
tak starší tituly z různých oborů naučné literatury a knížky pro děti, těch 
bývá méně. 

 

Ve středu 27. 3. se ve škole uskuteční cestopisná přednáška 
Tomáše Černohouse  

(v Doudlebách již přednášel o Jeruzalému v roce 2011) na téma 
 

Banát: naši krajané a jejich krajina 
 

Komplexně nás seznámí s životem a tradicemi našich krajanů       
v Rumunsku, kde žijí již od první poloviny  19. století a stále si 
zachovávají svůj jazyk, své zvyky a tradiční způsob života, a to navzdory 
většinové rumunské populaci, jež je obklopuje. Pořad je zpracován do 
několika krátkých dokumentárních snímků obsahujících mimo jiné také 
více než patnáct rozhovorů s místními lidmi, kteří vypravují o radostech    
a strastech svého života, krásách místní krajiny a obyčejích a zvycích u 
nás dávno zapomenutých.  

Více na obálce a www.svetakraj.cz 
 

Pozvánka na výstavu 
Výtvarná skupina Gama vznikla ve východočeském regionu 

v roce 1979. Po celou dobu existence se složení skupiny měnilo jen 
nepatrně, dnes ji tvoří pět zakládajících členů: Jan a Karel Martincovi, 
Jan Holec, Miroslav Malý 
a Josef Benedikt. Skupina 
působí jako spojující            
a inspirativní element jinak 
individuální tvorby převážně 
malířské a grafické. 
Uspořádala řadu společných 
výstav, získala ocenění za 
společné aktivity, ale její 
členové vystavují také 
samostatně (v knihovně 
v Doudlebách obrazy Karel 
Martinec). Pro region se 
stala pojmem, je 
v přátelském kontaktu          
s dalšími skupinami i s jednotlivými výtvarníky. 

Výstava bude zahájena v místní knihovně  
ve čtvrtek 14. března v 16 hodin a potrvá do června 2013. 



Připravujeme na duben 
 

V pořadí třetí Noc s Andersenem v Doudlebách proběhne o týden 
později než celostátní akce, a to v pátek 12. 4. Podrobnosti ve školní 
družině a knihovně. 

V pátek 19. dubna se v prostorách doudlebského zámku sejdeme 
na autorském čtení spisovatelky Terezy Brdečkové, přítomen bude         
a zahraje i Jiří Dědeček.   

Helena Hájková, knihovnice 
----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Občanské sdružení Diakonie Broumov 

VYHLAŠUJE 
H U M A N I T Á R N Í     S B Í R K U 

letního a zimního oblečení, lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, 
látek, domácích potřeb - nádobí, skleničky - vše jen funkční, peří, 
péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek, nepoškozené obuvi…. 

v pátek 5. dubna od 13,00 do 17,00 hod 
v sobotu 6. dubna od 9,00 do 11,00 hod 

v garáži za úřadem městyse 
 

Prosíme, věci přineste zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se 
nepoškodily transportem.  
 

 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
               

SAHADŽA MEDITACE 
 

Kurzy – budou probíhat po dobu deseti týdnů 
Vždy ve čtvrtek od 17,15 hodin v budově ZŠ – začínáme 14. března 

Vstupné dobrovolné 
 

Přijďte si vyzkoušet, jak meditace příznivě ovlivňuje vaše 
psychické i fyzické zdraví. Přijďte si zameditovat každý čtvrtek do 
základní školy v Doudlebách nad Orlicí a dozvědět se něco                       
o energetickém těle člověka, o tom, jak pracuje vaše vnitřní energie a jak 
můžete pravidelnou mediací ovlivnit svůj život. 

Srdečně zve    Odnož hradecké skupiny 

Hasiči v Doudlebách nad Orlicí 
 

 Období let 1960 – 1970 
 V roce 1960 došlo k reorganizaci územního uspořádání okresu     
a tím i k reorganizačním změnám v ČSPO. Okres byl rozdělen na třicet 
okrsků a Doudleby byly zařazeny do 3 okrsku s obcemi Svídnice, Vrbice, 
Chleny a Krchleby. 
 V roce 1961 následkem tuhé zimy a prudkého tání se v Záměli 
navršily plovoucí ledy do výšky několika metrů. Odtékající voda z Orlice 
se vylila z břehů a zatopila celou dolní část obce do výše padesáti 
centimetrů. Ledovou bariéru rozstřelovali náložemi kosteleckého 
vojenského útvaru a doudlebský sbor se účastnil vyčerpávání vody ze 
sklepů a studní. 
 V roce 1963 vznikl 1. dubna požár v provozovně Dřevotvaru 
v Doudlebách nad Orlicí. 
 V květnu roku 1964 v  je doudlebský sbor zařazen do okrsku č. 2 
se sbory Kostelec město, Kostelec skála, ČZG Kostelec, VO Kostelec, 
Kostelecká Lhota a Tuleky. Ve Vyhnánově toho roku byla vybudována 
z prefabrikovaných bloků požární nádrž. 
 V roce 1965 byly zrušeny krajské výbory ČSPO a okresní 
organizace jsou řízeny přímo ústředním výborem. Výbor v Doudlebách 
nad Orlicí pracuje v tomto složení: předseda Josef Mazura, velitel Milan 
Suchomel, civilní obrana Miroslav Bílek, preventista Vilém Frydrych, 
materiálně technický referent Ctibor Frydrych, jednatel Ota Kuře, 
pokladník Alois Mimra, organizační referent Josef Suchomel, mládež 
Václav Groušl, revizor Ludvík Mikulecký. Dne 14. prosince vyhořela 
doudlebská cihelna. 

V roce 1966 se opět ustanovovaly protipožární žňové hlídky. 
 V roce 1967 zemřel čestný velitel zdejšího hasičského sboru bratr 
František Vaněk. Ve dnech 22. a 29. července byl uspořádán pro naše 
členy stanový tábor na Pastvinách. 
 V roce 1968 místní jednotky byly přejmenovány na „Místní 
požární sbory“. 
 V roce 1969 od jiskry projíždějící lokomotivy dne 15. září vznikl 
požár ve stodole Václava Kněžka čp. 314 a druhý den byl likvidován 
požár v doudlebském JZD. Ve dnech 13. a 23. září byla opět část našich 
členů na stanovém táboře na Pastvinách. 



 V roce 1970 na plenárním zasedání MNV dne 17. února byly 
předány věcné dary (hodinky) našim dlouholetým členům Ludvíku 
Mikuleckému čp. 1a, Vilému Frydrychovi čp. 192 a Josefu Markovi      
čp. 64. Ve výboru je předsedou Milan Suchomel, velitelem Josef Mazura 
a pokladníkem Ludvík Mikulecký starší. 
 

Období let 1971 – 1980 
 V roce 1971 ve dnech 21. a 23. května postihla povodeň celou 
řadu občanů Doudleb nad Orlicí. Největší škody byly způsobeny ve 
Vyhnánově: Dostálkovi čp. 23a, Svobodovi čp. 22a, Fajfrovi čp. 17a, 
Tichákovi čp. 16a, Ročkovi čp. 18a, Horákovi čp. 10a, Markovi čp. 11a, 
Vítkovi čp. 248. Hasiči čerpali vodu ze sklepů a studní a pak došlo i na 
úklid cest a silnic. Dne 20. července sbor zasahuje při požáru vzníceného 
asfaltu v n.p. KRPA závod Dehtochema Doudleby nad Orlicí. Ve dnech 
24. a 31. července sbor opět pořádá stanový tábor pro mladé požárníky 
na Pastvinách. Dne 6. srpna se sbor zúčastňuje s člunem hledání 
utonulého v Kostelci nad Orlicí. Ve výboru sboru jsou: předseda Ctibor 
Frydrych, velitel Josef Mazura, preventista Ladislav Sedláček, jednatel 
Ludvík Mikulecký ml., pokladník Ludvík Mikulecký st., referent mládež 
Alois Liška, revizoři Vilém Frydrych a Josef Marek. 
 V roce 1972 dne 26. února vznikl požár na skládce odpadků na 
„Skalce“. V tomto roce se ustanovilo družstvo mládeže od 8 do 15 let pod 
vedením Josefa Suchomela. 10. června se družstvo pak zúčastnilo soutěže 
ve Slatině nad Zdobnicí. Dne 9. června jsme byly účastníky okrskové 
soutěže ve Zdelově, 8. srpna bylo provedeno poplachové cvičení na 
objekt VÚCHP a hned na to 11. srpna pak okrskové cvičení na ten samý 
objekt za účasti požárního útvaru z Rychnova nad Kněžnou. Dne 30. září 
bylo námětové cvičení celého okrsku na letovisko „Mírov“ s dálkovou 
dodávkou vody. Změna ve výboru: předseda Milan Suchomel a pokladník 
Josef Ďubek. Žákovské družstvo se rozpadlo. 
 V roce 1974 se opět mění předseda Ludvík Mikulecký ml.            
a velitel Josef Mazura. Dne 10. srpna bylo poplachové cvičení v Pekle 
nad Zdobnicí a 25. května pak soutěž požárních družstev ve Slatině nad 
Zdobnicí. 
 V roce 1975 ze sboru vystoupil Ludvík Mikulecký ml. (*1932), 
který byl v roce 1974 zvolen za předsedu požárního sboru. Předsedou se 
stává Ctibor Frydrych st. a pokladní Ludmila Frydrychová. 

 V roce 1976 dne 17. dubna je v Kostelecké Lhotě soutěž 
požárních družstev, na které se Doudleby nad Orlicí umístili na druhém 
místě. Dne 12. července bylo uspořádáno aplikační cvičení na kravín 
VÚCHP a nato 28. července vzniká požár kůlny u zámku, kde byl 
uložený hořlavý materiál. Dne 17. srpna byl proveden zásah na 
automobilu Š 1203, který byl zapálen od elektrické jiskry. Doudlebáci 
přecházejí do okrsku č. 4 se sbory: Vamberk, Peklo nad Zdobnicí, 
Lupenice, Merklovice, Doudleby nad Orlicí, Záměl, Potštejn, Rybná nad 
Zdobnicí, Slatina nad Zdobnicí a ŽAZ Vamberk. 
 V roce 1977 je sbor zařazen do C2 – organizace je zahrnuta, 
v případě nutnosti, jako výjezdová. Pro členy sboru byl dne 19. února 
uspořádán zájezd do Krkonoš. Proběhla dvě námětová cvičení a bylo 
vyhlášeno poplachové cvičení na n.p. KRPA v Doudlebách nad Orlicí. 
Bylo sehnáno starší vozidlo „Garant“,  tak byla vyřazena stará „Erena“, 
která ve sboru byla od roku 1953. Na plenárním zasedání konaném         
3. května byly předány medaile za 30leté členství ve sboru Miroslavu 
Bílkovi, Ladislavu Sedláčkovi a Leopoldu Poláčkovi. Za jednatele byl 
zvolen Josef Jampílek. 
 V roce 1978 v lednu bylo zakoupeno starší auto „Garant“ a v n.p. 
Perla bylo přestavěno na požární vozidlo. V červenci sbor zasahoval při 
požáru stodol v Kostelci nad Orlicí. Tání a deště na konci roku zvedly 
hladiny Zdobnice a Orlice tak prudce, že hladiny řek stouply v průměru o 
jeden metr. Vrcholem povodně byla „Silvestrovská noc“, kdy došlo 
k náhlé změně teplot a z pěti stupňů večer, klesl teploměr na ranních 
mínus dvacet stupňů a nastala kalamita v národním hospodářství. 
 V roce 1979 se pořádala soutěž požárních družstev ve Vamberku 
a v červenci byl zapálen táborák pro členy sboru a jejich rodinné 
příslušníky. Konec roku byl pak ve znamení příprav na 100 leté výročí 
založení hasičského sboru v Doudlebách nad Orlicí. Na výroční schůzi 
byl zvolen výbor ve složení: předseda Ctibor Frydrych st., velitel Josef 
Mazura, referent pro výchovnou práci Zdeněk Moravec, materiálně 
technický referent Petr Prouza, jednatel Josef Jampílek, pokladník 
Ludmila Frydrychová, referent prevence Milan Derner, referent mládeže 
Zdeněk Musil a revizoři Luboš Kuře a Milan Derner. 
 V roce 1980 dnem 4. ledna končí u sboru Ctibor Frydrych st.        
a jeho manželka Ludmila, která pracovala jako hospodářka sboru. 



Předsedou sboru je 29. února zvolen Josef Ďubek a hospodářem František 
Lebruška. 
 Dne 17. května vyvrcholily oslavy 100 letého výročí založení 
sboru okrskovou soutěží požárních družstev na parkovišti. V 17,00 hodin 
se konala v hotelu U Nádraží slavnostní schůze, na které byly členům 
předány odměny a čestná uznání. Našemu sboru byl předán zástupcem 
SPO odznak „Za příkladnou práci“ a od OIPO sbor dostal agregát PS 12. 
Večer pak pokračoval zdařilou zábavou. Dne 15. listopadu byl předsedou 
sboru zvolen Josef Jampílek (*1940), velitelem Josef Mazura, referent 
výchovné práce Zdeněk Musil, referent prevence Oto Kuře, jednatel 
Zdeněk Moravec, hospodář František Lebruška, materiálně technický 
referent Petr Prouza, referenti mládeže Antonín Bartoš a Luboš Kuře a 
revizoři Ludvík Mikulecký a Alois Liška. K oslavám 100 let založení 
sboru byl vydán „Almanach“. 
 
Období let 1981 – 1990 
 V roce 1981 dne 10. února v 18,15 hodin vypukl požár stohu 
VÚCHP. Zásah trval skoro tři dny. Dne 12. března jsme byli připraveni   
u místního hřiště s gumovým člunem v očekávání, že voda vnikne do 
bytu správce hřiště a bude následovat evakuace. Naštěstí se tak nestalo    
a tak druhý den následovalo čerpání vody ze sklepů a studní v obci.      
10. dubna v 16,00 hodin byl požár v Dehtochemě a 22. května požár 
domku paní Baborákové, čp. 171. Dne 12. srpna pak opět Dehtochema ve 
12,45 hodin. V roce 1981 bylo uskutečněno devět schůzí členských, jedna 
mimořádná a 17 schůzí výborových. Z jara byla provedena požární 
prevence ve všech domech v obci a při 12 zábavách a plesech asistovaly 
požární hlídky. Při oslavách 90 let založení sboru ve Slatině nad Zdobnicí 
byla uspořádána okrsková soutěž, na které jsme se umístili na sedmém 
místě. Na odznak „Vzorný požárník III. st.“ složilo zkoušku 11 našich 
členů a opět se v tomto roce rozběhl „Kroužek mladých požárníků“ pod 
vedením Luboše Kuře a Petra Prouzy.  

  
pokračování příště  

Zdeněk Moravec 
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